

## 西北农林科技大学留学生汉语培训项目

西北农林科技大学留学生汉语培训项目重在培养国际学生的汉语语言基础和交际沟通能力，并在语言教学中融入中国文化教学，培养学生的跨文化交际能力。同时，帮助学生在一定程度上提升 HSK 应试水平。

### 一、项目类型

(一) 一年制汉语培训项目

(二) 一学期制汉语培训项目

### 二、项目介绍

(一) 一年制汉语培训项目

**项目报名时间：**每年 5 月至 7 月

**项目学习时间：**每年 9 月至次年 7 月

(二) 一学期制汉语培训项目

**项目报名时间：**春季学期：每年 12 月至次年 2 月（申请春季学期入学的学生都应通过 HSK3）

秋季学期：每年 9 月至次年 7 月

**项目学习时间：**春季学期：每年 3 月至 7 月（申请春季学期入学的学生都应通过 HSK3）

秋季学期：每年 9 月至次年 1 月

\*具体开课时间以录取通知书为准。

### 三、申请要求与材料

**授课方式与对象：**针对中国境内以及来自学习类签证已经开放国家的学生，该项目采用现场授课模式。

#### 费用明细 (人民币)

1.注册费：400 元/人。（无论录取与否，报名费不予退还）

2.学费：12800 元/人.年。

3.保险费：800 元/人.年。

4.住宿费：双人间宿舍 500 元/月。

## 入学要求

- 1.对学习汉语和中国文化感兴趣，身体健康的外国籍公民
- 2.持有外国普通有效护照

## 申请材料

- 1.有效普通护照（照片页和签字页）
- 2.无犯罪记录证明（6 个月之内）
- 3.前一阶段毕业证书（公证件）
- 4.前一阶段成绩单（公证件）
- 5.外国人体格检查和血液检查报告（具体格式请查看如下链接：  
<https://is.nwsuaf.edu.cn/zlxz/321992.htm>)

\*学校会根据申请者情况要求提交其他材料。

## 四、申请流程

（一）访问国际学院网上报名系统：<https://nwsuaf.17gz.org/>，注册并填写=上传申请材料；

（二）根据邮件通知支付注册费。预录取学生须在学校规定时间将学费汇入我校指定银行账号（如下），并将汇款凭证扫描件上传到网上报名系统中。学生如未能在规定时间内预交学费，将被取消预录取资格。

基本存款户：

户名：西北农林科技大学

账号：102810820826

开户银行：中国银行杨凌农业高新技术产业示范区支行

行号：104795000248

（三）确认收到学费后申请完成，学校会发放录取材料。

## 五、课程介绍

（一）课程内容

1.主修课：汉语精读、汉语口语、汉语听力、汉语阅读写作、汉字教学

2.选修课程：HSK 辅导（初、中级）、电影欣赏、中国书法、中国功夫、中国文化系列讲座等

3. 实践活动：参观农业博览园和中国农史馆、陕西省历史博物馆、秦始皇兵马俑等历史文化景点及中国乡村文化；组织参加汉语拼音比赛、朗诵比赛、排球比赛等文化体育活动；组织参观学校周边城市及中国历史文化名城等

## （二）项目课型

为准确区分留学生的汉语水平，国际学院将在开课前提前安排合适的分班。同时，项目课型分为综合汉语教学和 HSK 专项汉语教学，课时约为 26 至 30 个课时不等，根据学生报到时间决定。

## （三）教材

《博雅汉语》，《发展汉语》等系列教材及自编教材。

## （四）评估、考核方式

课程评估采取笔试（闭卷）+口试方式。总成绩=平时成绩 30%（包含出勤及课堂表现）+期末成绩 70%。

## 六、项目特色

**小班教学：**每班不超过 20 人

**结业证明：**针对顺利结业的学生颁发正式的成绩单及结业证书

**转学历生：**长期汉语进修生符合我校相关入学条件的可优先申请我校相关专业学历生。

## 七、联系方式

陕西省咸阳市杨陵区邠城路 3 号西北农林科技大学国际学院招生办公室 712100

联系人：陈老师 电话：+86-29-87080182

传真：+86-29-87080283

邮箱：[admission@nwafu.edu.cn](mailto:admission@nwafu.edu.cn)

网址：<https://en.nwsuaf.edu.cn/admission/howtoapply/index.htm>

# Northwest A&F University Chinese Language Training Program for International Students

The Chinese language training program for international students at Northwest A&F University focuses on cultivating their Chinese language foundation and communication skills, and integrating Chinese cultural teaching into language teaching to cultivate their cross-cultural communication skills. At the same time, helping students improve their HSK exam taking skills to a certain extent.

## 1、 Project Type

- (1) One year Chinese language training program
- (2) One semester Chinese language training program

\*In this project, all applicants for admission to the **autumn semester should be zero basic students**; Students applying for admission to the **spring semester should pass HSK3**.

## 2、 Project Introduction

- (1) One year Chinese language training program  
**Project registration period:** May to July each year  
**Project learning period:** September to following year July
- (2) One semester Chinese language training program  
**Project registration time:** **Spring semester:** December to following year February  
(Students applying for admission to the spring semester should pass HSK3)  
**Autumn semester:** September to following year July  
**Project study period:** **Spring semester:** March to July every year  
(Students applying for admission to the spring semester should pass HSK3)  
**Autumn semester:** September to following year January

\*The specific start time of the course is subject to the admission notice.

## 3、 Application Requirements and Materials

Teaching method and target audience: For students within China and from countries where study visas have already been opened, this project adopts an on-site teaching mode.

Cost breakdown (RMB)

1. **Registration fee:** 400 yuan/person. (Regardless of admission or not, the registration fee will not be refunded)
2. **Tuition fee:** 12800 yuan per person per year.
3. **Insurance premium:** 800 yuan per person per year.
4. **Accommodation fee:** 500 yuan/month for a double room dormitory.

### Admission requirements

1. Foreign citizens who are interested in learning Chinese language and Chinese culture and have good physical health
2. Holding a valid foreign passport

### **Application materials**

1. Valid ordinary passport (photo page and signature page)
2. Certificate of No Criminal Record (**within 6 months**)
3. Graduation certificate from the previous stage (**notarized copy**)
4. Previous stage transcript (**notarized copy**)
5. Physical examination and blood test reports for foreigners (please refer to the following link for specific formats): <https://is.nwsuaf.edu.cn/zlxz/321992.htm> )

\*The school will require other materials to be submitted based on the applicant's situation.

### **4、 Application Process**

- (1) To access the online registration system of the International College:  
[https://nwsuaf.17gz.org/ Register and fill in=upload application materials](https://nwsuaf.17gz.org/Register and fill in=upload application materials);
- (2) Pay the registration fee according to the email notification. Pre-admitted students are required to transfer their tuition fees to our designated bank account (as shown below) within the designated time frame of the school, and upload a scanned copy of the remittance voucher to the online registration system. If students fail to pay tuition fees in advance within the specified time, their pre-admission eligibility will be cancelled.

**Basic deposit account:**

**Account name: Northwest A&F University**

**Account: 102810820826**

**Opening Bank: Bank of China Yangling Agricultural High tech Industry Demonstration  
Zone Branch**

**Bank number: 104795000248**

- (3) After confirming receipt of tuition fees, the application will be completed and the school will issue admission materials.

### **5、 Course Introduction**

- (1) Course content

1. Main courses: Chinese Intensive Reading, Chinese Speaking, Chinese Listening, Chinese Reading and Writing, and Chinese Character Teaching
2. Elective courses: HSK tutoring (beginner and intermediate), film appreciation, Chinese calligraphy, Chinese kung fu, Chinese culture series lectures, etc
3. Practical activities: visit the Agricultural Expo Park, China Agricultural History Museum, Shaanxi Provincial History Museum, Qin Shihuang Terra Cotta Warriors and other historical and cultural attractions and Chinese rural culture; Organize participation in cultural and sports activities such as Chinese Pinyin competitions, recitation competitions, volleyball competitions, etc; Organize visits to surrounding cities of the school and famous historical and cultural cities in China

- (2) Project course type

To accurately distinguish the Chinese language proficiency of international students, the International College will arrange appropriate class divisions before the start of classes. At the same time, the project course types are divided into comprehensive Chinese language teaching and HSK specialized Chinese language teaching, with approximately 26 to 30 class hours, depending on the student's registration time.

### (3) Textbooks

Series of textbooks such as "Boya Chinese" and "Developing Chinese", as well as self compiled textbooks.

### (4) Evaluation and assessment methods

The course evaluation adopts a combination of written (closed book) and oral exams. Total score=30% of regular grade (including attendance and classroom performance)+70% of final grade.

## **6、 Project Features**

Small class teaching: no more than 20 students per class;

Certificate of Completion: An official transcript and certificate of completion are issued to students who have successfully completed their studies;

Transfer history students: Long term Chinese language learners who meet the relevant admission requirements of our university can give priority to applying for relevant professional qualifications from our university.

## **7、 Contact Information**

Enrollment Office of International College, Northwest A&F University, No. 3 Taicheng Road, Yangling District, Xianyang City, Shaanxi Province, 712100

Contact person: Teacher Chen

Phone:+86-29-87080182

Fax:+86-29-87080283

Email: admission@nwafu.edu.cn

Website: <https://en.nwsuaf.edu.cn/admission/howtoapply/index.htm>